



UNIVERSITY OF CAMBRIDGE INTERNATIONAL EXAMINATIONS
General Certificate of Education Advanced Level

ARABIC

9680/03

Paper 3 Essay

October/November 2011

1 hour 30 minutes

Additional Materials: Answer Booklet/Paper

READ THESE INSTRUCTIONS FIRST

If you have been given an Answer Booklet, follow the instructions on the front cover of the Booklet.

Write your Centre number, candidate number and name on all the work you hand in.

Write in dark blue or black pen.

Do not use staples, paper clips, highlighters, glue or correction fluid.

Answer **one** question.

Write your answer in **Arabic** on the separate answer paper provided.

Dictionaries are **not** permitted.

You should write between 250 and 400 words.

Your essay will be marked out of 40 with 16 marks for Content and 24 marks for Quality of Language.

At the end of the examination, fasten all your work securely together.

All questions in this paper carry equal marks.

اقرأ هذه التعليمات أولاً

إذا أعطيت دفترًا للإجابات، فاتبع التعليمات المطبوعة على غلافه.
اكتب رقم مركزك، ورقمك الخاص، واسمك على أوراق الإجابات كلها.
اكتب بقلم ذي لون أزرق داكن أو أسود.
يمنع استخدام الآتي: الدبّاسات، مشبك الورق، أقلام التوضيح الملونة، الصمغ، السائل الماحي.

أجب عن سؤال واحد.
اكتب إجابتك بالعربية في ورقة الإجابة المنفصلة المقدمة إليك.
يمنع استخدام المعاجم.
عليك أن تكتب بين 250 و 400 كلمة.
الدرجة العظمى للموضوع 40 منها 16 درجة للمحتوى و 24 درجة لجودة اللغة المستخدمة.

عند نهاية الامتحان اربط أوراق إجابتك كلها معاً بإحكام.
لكل سؤال في هذه الورقة نفس الدرجات.

This document consists of 2 printed pages.



بين 250 و 400 كلمة في موضوع واحد من الموضوعات الآتية:

1 العائلة

يُقال إنَّ العائلة أقلُّ أهمية اليوم منها في الماضي. بيّن رأيك في ذلك.

2 القانون والنظام العام

تزدهر المدنية باتّباع القوانين والأنظمة المعروفة. ناقش.

3 الرياضة

يجب على كلّ الشباب أن يمارسوا الرياضة من أجل الشعور بالثقة بالنفس. ناقش.

4 العمل والبطالة

البطالة من أهمّ المشاكل المنتشرة في أرجاء العالم. هل يوجد حلّ لهذه المشكلة؟ بيّن رأيك في ذلك.

5 التجديد التكنولوجي

يُقال إنَّ التجديد التكنولوجي يؤدّي إلى النمو الاقتصادي. ولكن هل يؤدي إلى السعادة أيضاً؟ ما رأيك في ذلك؟